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OBEC Vlachy 

Obecný úrad vo Vlachoch 

032 13 Vlachy 126 

_____________________________________________ 

Zápisnica  

Zo  VI. zasadnutia Obecného zastupiteľstva obce Vlachy  

v roku 2023 

 

konaného dňa 15.11.2023 

 

Prítomní: 

Róbert Klubica, Bc. Miroslav Hric, Ing. Dagmar Chvojková, Michal Krčula, Mgr. Patrik 

Lovich, Mirka Strmenská 

 

Ospravedlnení: 

Juraj Stankoviansky, Ing. František Németh 

 

Ostatní prítomní: 

Ing. Pavel Slabej – hlavný kontrolór obce 

Mgr. Dagmar Bruncková – odborná referentka 

Iveta Moravčíková - účtovníčka 

 

Otvorenie: 

Starosta obce Róbert Klubica privítal všetkých prítomných na zasadnutí 6. obecného 

zastupiteľstva v roku 2023 a  skonštatoval, že obecné zastupiteľstvo je uznášaniaschopné, 

nakoľko sú  prítomní šiesti poslanci. Za zapisovateľku určil Mgr. Dagmar Brunckovú, za 

overovateľov zápisnice Bc. Miroslava Hrica, Ing. Dagmar Chvojkovú. 

 

Návrh programu zasadnutia obecného zastupiteľstva: 

 

1. Kontrola plnenia uznesení 

2. Správa z auditu účtovnej závierky za rok 2022 

3. Výročná správa obce Vlachy za rok 2022 

4. Čerpanie rozpočtu k 31.10.2023 

5. Interpelácia poslancov 

6. Rôzne 
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7. Návrh rozpočtu obce Vlachy na rok 2024, s vyhliadkou na roky 2025-2026 – pracovná 

verzia 

 

Hlasovanie:  

ZA: 5 (Bc. Miroslav Hric, Ing. Dagmar Chvojková, Michal Krčula, Mgr. Patrik Lovich, Mirka 

Strmenská) 

PROTI: 0 

ZDRŽAL SA: 0 

 

K bodu č. 1  

Kontrola plnenia uznesení 

Všetky prijaté uznesenia, od začiatku nového volebného obdobia, sú splnené.  

 

Uznesenie č. 44/2023 

Obecné zastupiteľstvo 

 

Berie na vedomie 

 

Kontrolu plnenia uznesení 

Hlasovanie:  

ZA: 5 (Bc. Miroslav Hric, Ing. Dagmar Chvojková, Michal Krčula, Mgr. Patrik Lovich, Mirka 

Strmenská) 

PROTI: 0 

ZDRŽAL SA: 0 

 

K bodu č. 2  

Správa z auditu účtovnej závierky za rok 2022 

Správu z auditu účtovnej závierky za rok 2022 dostali poslanci obecného zastupiteľstva 

písomne.  

Bc. Miroslav Hric – zaujímal sa, z akých podkladov audítor vychádzal, odpovedala mu 

účtovníčka obce Iveta Moravčíková, že z účtovných dokladov a výročnej správy obce. 

 

Uznesenie č. 45/2023 

Obecné zastupiteľstvo 

 

Berie na vedomie 

 

Správu z auditu účtovnej závierky za rok 2022 

 

 

 

 



3 
 

Hlasovanie:  

ZA: 5 (Bc. Miroslav Hric, Ing. Dagmar Chvojková, Michal Krčula, Mgr. Patrik Lovich, Mirka 

Strmenská) 

PROTI: 0 

ZDRŽAL SA: 0 

 

K bodu č. 3 

Výročná správa obce Vlachy za rok 2022 

Výročnú správu obce Vlachy  za rok 2022 dostali poslanci obecného zastupiteľstva písomne. 

Poslanci k nej nemali závažné pripomienky, Bc. Miroslav Hric upozornil na chybu 

v percentuálnom počte evanjelikov a katolíkov v obci a poslankyňa Mirka Strmenská sa 

opýtala o aké granty a príspevky na deti išlo a na nezrovnalosť vo výnosoch v roku 2021 

a 2022, účtovníčka obce Iveta Moravčíková jej odpovedala, že uvedené podklady pozrie.  

 

Uznesenie č. 46/2023 

Obecné zastupiteľstvo 

 

Berie na vedomie 

 

Výročnú správu obce Vlachy za rok 2022 

 

Hlasovanie:  

ZA: 5 (Bc. Miroslav Hric, Ing. Dagmar Chvojková, Michal Krčula, Mgr. Patrik Lovich, Mirka 

Strmenská) 

PROTI: 0 

ZDRŽAL SA: 0 

 

K bodu č. 4 

Čerpanie rozpočtu k 31.10.2023 

Čerpanie rozpočtu k 31.10.2023 dostali poslanci obecného zastupiteľstva písomne. Závažné 

pripomienky, či otázky k uvedenému materiálu nemali. 

 

Uznesenie č. 47/2023 

Obecné zastupiteľstvo 

 

Berie na vedomie 

 

Čerpanie rozpočtu k 31.10.2023 

 

Hlasovanie:  

ZA: 5 (Bc. Miroslav Hric, Ing. Dagmar Chvojková, Michal Krčula, Mgr. Patrik Lovich, Mirka 

Strmenská) 
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PROTI: 0 

ZDRŽAL SA: 0 

 

K bodu č. 5 

Interpelácia poslancov 

Mirka Strmenská – spýtala sa, akým spôsobom sa robila cyklotrasa cez Vlašky, smerom na 

Potok, pretože je tam vyznačená, ale cesta je nevyčistená, nerozšírená, je potrebné, aby SVP, 

š.p vyčistil okolie cesty od krov, aby došlo k lepšej viditeľnosti. Odpovedal jej starosta Róbert 

Klubica, že nejde o cyklotrasu, ktorá sa bude budovať, len označenie, že po tej ceste môžu 

chodiť cyklisti. Ďalej sa pýtala na možnosť stravovania seniorov v materskej škole tak, ako je 

to možné v iných obciach. Odpovedal jej starosta obce Róbert Klubica, že preverí túto 

možnosť, ale na to by obec potrebovala ďalšieho pracovníka, ktorý by obedy vydával alebo 

rozvážal a nie sú jasné hygienické podmienky tejto činnosti. 

Bc. Miroslav Hric – istý občan obce sa ho pýtal, či nie je možné zlikvidovať ostrovček na 

ceste pred železničným mostom, odpovedal mu starosta obce Róbert Klubica, že toto bolo 

riešené pred niekoľkými rokmi a naša požiadavka bola zamietnutá z bezpečnostného hladiska.  

K bodu č. 6 

Rôzne 

Róbert Klubica podal prítomným nasledovné informácie:  

 14.11.2023 bol zahájený projekt výmeny okien a výstavby rampy na KD Vlachy. 

 Od 15.11.2023 prebieha dopravné značenie križovatiek v obci a vybudovanie 

retardérov v miestnej časti Vlachy a Krmeš. 

 Minulý týždeň prebehla následná kontrola okresnej prokuratúry na spisovú agendu 

obecného úradu k podávaniu informácií, na základe Zákona 211/2000 Z.z. 

o slobodnom prístupe k informáciám, ktorá sa konala pred rokom. Tentokrát bolo 

všetko v poriadku. 

 Dňa 12.11.2023 bola prostredníctvom mailu doručená žiadosť od Slavomíra Guráňa, 

kde žiada obecné zastupiteľstvo o prejednanie úľavy na poplatok za vývoz 

komunálneho odpadu pre dôchodcov nad 65 rokov, ktorí sú držiteľmi preukazu ZŤP. 

Uvedenú úľavu nie je možné poskytnúť občanom s ťažkým zdravotným postihnutím, 

nakoľko občan si v zmysle zákona musí za svoj odpad platiť v plnej sume. Občania 

ZŤP v našej obci neplatia daň za psa a daň z nehnuteľnosti na bývanie, či garáže majú 

zníženú o 30%.  

 Informácie k možnosti zavedenia váženého zberu komunálneho odpadu v obci: 

V súčasnosti obce na Slovensku na daný zber len pomaly prechádzajú. Pri zisťovaní, 

ako majú robené VZN s nakladaním s odpadom a hlavne, ako stanovujú preddavok na 

vážený zber, nie je toto nikde jednotné. Novela zákona nie je jednoznačná, čo sa týka 

preddavku a zatiaľ všetky obce, ktoré na tento systém prešli, majú stanovený 

preddavok na nehnuteľnosť. Tu je kameň úrazu č. 1. Ak by sme stanovili preddavok 

vo výške napríklad 40,- € na nehnuteľnosť, ako je tomu v obci Bešeňová, obec by 
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prišla o cca  16 000,- €. Bohužiaľ, nie sme tak bohatá dedina, čo sa týka príjmu z dane 

z nehnuteľnosti a z ubytovania, ako Bešeňová alebo niektoré väčšie obce, či mestá, 

ktoré na tento zber prešli. Aby sme nejako dospeli k sume, ktorá je potrebná 

a predpokladaná na vývoz odpadu v roku 2024, museli by sme dať sumu za 

nehnuteľnosť vo výške cca 100 €, kde je aj zahrnutá približná výška navýšenia vývozu 

o 0,40 až 0,50 € (2,40 € je teraz), sumy za  110 l nádobu, ktorú si vývozca odpadu 

hneď zaráta pri vývoze s vážením, pretože čas jednej manipulácie s nádobou pri 

vážení sa značne predĺžil a ľudí zaplatiť musí. Ďalej by sme museli pripočítať náklady 

na zaobstaranie čipov na nádoby v približnej výške 1 400,- €. Veľký problém je aj 

v administratíve s celým vedením tejto agendy, Nemáme na obci zvlášť plateného 

človeka, čo by sa tejto agende venoval. Pretože sa bude jednať nielen o urobenie 

rozhodnutia poplatku za komunálny odpad,   ale aj jeho preddavku a následne 

rozhodnutia o vrátení alebo doúčtovaní poplatku . Za každého jedného poplatníka je to 

trojaká robota a to nie tak, ako bolo doteraz, že sa zadala suma hromadne, ale treba 

každého poplatníka zvlášť prepočítať a ručne nahodiť váhu, úľavu, preddavok, 

poplatok, vrátenie. Len pri tomto strávi zamestnanec 4 mesiace a to bude mať čo 

robiť. V našej obci fungujeme na systéme účtovníctva daní a celej agendy 

prostredníctvom firmy Topset. Táto vo svojej ponuke zatiaľ nemá možnosti určenia 

preddavku a vyúčtovania takéhoto zberu. V obci Bešeňová preto prešli na iný systém. 

Táto zmena však by znovu stála našu obec cca 5 000,- €. Okrem toho má Bešeňová 

zberný dvor a obec nakúpila pre občanov nádoby na separovaný zber nielen na plasty, 

ale aj na papier. Čo sa týka okolitých obcí, ktoré sú členmi združenia Ekológ, nikto 

z nich nad touto možnosťou zatiaľ neuvažuje, pretože na poslednom stretnutí boli obce 

upozornené predsedom predstavenstva OZO, a.s.,  že v obci Bešeňová vznikol veľký 

problém s tým, že občania vysýpajú komunálny odpad do nádob na plasty. Hrozí im 

vypovedanie zmluvy z firmou Envipak. Tým pádom by si obec musela sama 

zabezpečiť zber separovaného odpadu a aj si zaň platiť. Suma 100 € na nehnuteľnosť 

je nespravodlivá voči občanom, ktorí žijú sami v nehnuteľnosti alebo, kde žijú len 

dvaja. 

 Za 2. Už teraz v našej obci je problém s vykladaním odpadu inde, ako do určených 

nádob alebo vriec. Neustále sa objavujú nové a nové odpady na rôznych miestach 

a ich likvidácia obec stojí nemalé peniaze. Pomaly 2 x do týždňa likviduje obecný 

zamestnanec tieto skládky. Či už to je pri stojiskách alebo pri cintorínoch.  

 Starosta obce Róbert Klubica preto navrhol, aby bol tento typ zberu odsunutý 

minimálne o rok, už len kvôli administratíve. Treba od všetkých poplatníkov zistiť 

počty nádob, aké by používali. Na základe toho objednať čipy na nádoby. Následne by 

sa toto zadávalo do firmy, ktorá zabezpečuje softvér na vážny systém nádob. Potom 

bude treba prideliť k týmto nádobám čísla čipov a potom každú jednu nádobu 

očipovať. Pri jednom obecnom zamestnancovi toto bude trvať minimálne 3 mesiace.  

 Starosta obce Róbert Klubica navrhol aj zvýšenie dane z nehnuteľnosti tak, ako bol 

tento návrh predložený poslancom obecného zastupiteľstva. Do rozpočtu by to 

prinieslo približne sumu 14 380,- €. Priemerná suma pre byty by bola pri navýšení asi 

2 € a pri domoch od 4,50 – 10 € .Čo sa týka poplatku za komunálny odpad, navrhol 

zvýšiť sumu aspoň  o 1 €. Poslanci k tomuto návrhu nemali zásadné pripomienky. 
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Uznesenie č. 48/2023 

Obecné zastupiteľstvo 

 

 neschvaľuje 

 

Zavedenie váženého zberu komunálneho odpadu na rok 2024 

 

Hlasovanie:  

ZA: 4 (Bc. Miroslav Hric, Ing. Dagmar Chvojková, Michal Krčula, Mgr. Patrik Lovich) 

PROTI: 0 

ZDRŽAL SA: 1(Mirka Strmenská) 

 

 

K bodu č. 7 

Návrh rozpočtu obce Vlachy na rok 2024, s vyhliadkou na roky 2025-2026 – pracovná 

verzia 

K rozpočtu na rok 2024 starosta obce Róbert Klubica navrhol zvýšenie poplatkov na 

čiastočnú úhradu výdavkov za materskú školu od 1. januára 2024 zo sumy 20,- € na sumu 25,- 

€, k čomu poslanci obecného zastupiteľstva nemali pripomienky. Rovnako nemali zásadné 

pripomienky ani k navrhovanému rozpočtu. 

 

 

Zasadnutie obecného zastupiteľstva bolo ukončené o 19:10.  hod. Zo zasadnutia obecného 

zastupiteľstva bol vyhotovený zvukový záznam.  

 

 

 

 

 

Zapísala:  Mgr. Dagmar Bruncková 

Overovatelia:  

 

Bc. Miroslav Hric    ......................................... 

Ing. Dagmar Chvojková   ......................................... 

 

  

 

Róbert Klubica, starosta obce  ......................................... 

 

Vlachy dňa 15.11.2023 

 

 

 

 


